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            RADNIČKA PARTIJA 

             Pravda – Solidarnost - Jedinstvo 

 Na osnovu člana 187, 188 i člana 191 Poslovnika Skupštine Crne 
Gore, ministru finansija i socijalnog staranja Milojku Spajiću postavljam 
sljedeće: 

 

 POSLANIČKO PITANJE  

 

 Da li ste započeli rad na osnivanju Fonda za razvoj sjevera? 

 Ako jeste, u kojoj su fazi te aktivnosti, a ako nijeste, da li i kada 
planirate iste?  

 Obrazloženje: 

 Tokom predizborne kampanje proteklih parlamentarnih izbora 
održanih u avgustu 2020. godine, najavili ste osnivanje Fonda za 
razvoj sjevera, a isto je obećao i premijer Zdravko Krivokapić. Od tada 
je protekao dovoljan vremenski period kako bi se moglo makar početi 
sa određenim aktivnostima ka osnivanju ovog fonda.  

 Ne treba posebno objašnjavati kakvo je stanje na sjeveru Crne 
Gore što se tiče privrede i industrije, koja praktično i ne postoji, tj. koja 
je u proteklih nekoliko decenija potpuno uništena i kakav je standard i 
život građana ovog dijela Crne Gore. 

 Osnivanje ovakvog fonda ne bi riješilo sve probleme koji su 
evidentni na sjeveru države, ali bi umnogome mogao da pomogne 
razvoj poljoprivrede, turizma i drugih potencijala koje svakako sjever 
posjeduje. Na taj način bi se doprinijelo ravnomjernom razvoju države 
i spriječio bar donekle odliv stanovništva koji je u ovom kraju države 
prisutan već dugi niz godina.  

 Odgovor tražim i u pisanoj formi. 

                                                         Poslanica 

                                                             Milosava Paunović 
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Poslanica Skupstine Crne Gore, Miiosava Paunovic je postavila je Ministarstvu 
finansija i socijalnog staranja sljedece poslanicko pitanje:

„Da li ste zapoceli rad na osnivanju Fonda za razvoj sjevera? Ako jeste, u kojoj su fazi 
te aktivnosti, a ako nijeste da li i kada planirate te iste?“

Obrazlozenje

Tokom predizborne kampanje proteklih parlamentarnih izbora odrzanih u avgustu 
2020. godine, najavili ste osnivanje Fonda za razvoj sjevera, a isto je obecao i premijer 
Zdravko Krivokapic. Od tada je protekao dovoijni vremenski period kako bi se mogio 
makar poceti sa odredenim aktivnostima ka osnivanju ovog fonda.
Ne treba posebno objasnjavati kakvo je stanje na sjeveru erne Gore sto se tice privrede 
i industrije, koja prakticno i ne postoji, tj. koja je u proteklih nekoliko decenija potpuno 
unistena i kakav je standard i zivot gradana ovog dijela Crne Gore.
Osnivanje ovakvog fonda ne bi rijesilo sve probleme koji su evidentni na sjeveru 
drzave, ali bi umnogome mogao da pomogne razvoj poljoprivrede, turizma i drugih 
potencijala koje svakako sjever posjeduje. Na taj nacin bi se doprinijelo ravnomjernom 
razvoju drzave i sprijecio bar donekle odiiv stanovnistva koji je u ovom kraju drzave 
prisutan vec dugi niz godina.

Postavijeno pitanje je u nadleznosti Ministarstva ekonomskog razvoja. Na postavijeno 
pitanje Ministarstvo ekonomskog razvoja daje sledeci odgovor:

Prije svega, zelimo istaci da Ministarstvo ekonomskog razvoja u svojoj strukturi ima 
Direkeiju za regionaini razvoj, a u okviru Direktorata za industrijski i regionaini razvoj, 
koja se primarno bavi politikom regionalnog razvoja, odnosno kreiranjem i 
koordinaeijom implementacije ove politike. Potreba za kreiranjem politike koja ima za 
cilj postizanje ravnomjernijeg socio-ekonomskog razvoja Crne Gore stvaranjem usiova 
za povecanje konkurentnosti svih djeiova zemlje i reaiizaciju njihovih razvojnih 
potencijala, nastalaje2010. godine.

http://www.mek.gov.me


U fokusu pitanja koja je trebalo rijesavati ovom politikom su; kontinuirana migracija 
stanovnistva iz sjevernog prema sredisnjem i primorskom dijelu zemlje i nepovoijniji 
ekonomski indikatori u ovom regionu, prvenstveno nizi prihod po stanovniku i ve6a 
nezaposlenost. Na drugoj strani, najvise reainih prirodnih resursa i komparativnih 
prednosti je zapravo u sjevernom regionu zemlje, koji predstavija ogroman potencijal, 
a 6ija bi adekvatna valorizacija doprinijela ciljevima poiitike regionalnog razvoja.

Nedovoljan nivo razvijenosti sjevernog regiona potvrduje i indeks razvijenosti jedinica 
lokalne samouprave (JLS), koji integrise kljucne socio-ekonomskie pokazateije: 
kretanje stanovnistva, stepen obrazovanja, stopu nezaposlenosti i dohodak po 
stanovniku. Prema prvom obracunu iz 2010. godine, od tadasnjih 11 JLS sjevernog 
regiona. njih 9 je imalo indeks razvijenosti ispod 75, dakle u skladu sa Zakonom o 
regionalnom razvoju tretiraju se kao manje razvijene JLS. Shodno posljednjem 
obracunu iz 2020. godine, od 13 JLS ovog regiona, 10 JLS je manje razvijeno. Ovo 
pokazuje da se u proteklih desetak godina, uprkos ogromnom potencijaiu sjevernog 
regiona, vrio malo uradilo na smanjivanju regionalnih razlika i podsticanju ekonomskog 
oporavka sjevera.

Shodno prethodnim Izvjestajima o reaiizaciji Strategije regionalnog razvoja Crne Gore, 
na godisnjem nivou realizovano je u prosjeku oko 500 projekata u okviru prioritetnih 
oblasti definisanih Strategijom, koji doprinose regionalnom razvoju. Medjutim, uprkos 
znacajnim sredstvima koja se godinama ulazu u sjeverni region, cini da su efekti od 
ovih ulaganja izostali u mjeri koja je neophodna da se postigne adekvatan ekonomski 
razvoj. Ovo upucuje na detaijno preispitivanje karaktera i modaliteta ulaganja, kao i 
vrste realizovanih projekata u proteklom periodu.

Strategija regionalnog razvoja Crne Gore istekla je 2020. godine, a kako aktivnosti na 
izradi iste nazalost nijesu zapocete prethodne, u ovoj godini Ministarstvo planira da 
intenzivira rad na kreiranju ovog znacajnoj dokumenta. Sveobuhvatnost poiitike 
regionalnog razvoja zahtijeva sirok proces konsultacija sa ostalim drzavnim 
institucijama, lokalnim samoupravama, predstavnicima privrede, biznis zajednica, 
naucno-istrazivackih institucija i NVO sektora. U ovakvom konsultativnom procesu, uz 
analizu dosadasnjih ucinaka, vjerujemo da cemo na dobar nacin definisati strateske 
ciljeve i dalje aktivnosti u pravcu ravnomjernog regionalnog razvoja.

lako je u ovoj fazi, kako to i nalazu socio-ekonomske okolnosti izazvane pandemijom 
virusa Covid 19, u fokusu aktivnosti Ministarstva ekonomskog razvoja realizacija Mjera 
podrske privredi i gradanima, svjesni smo znacaja poiitike regionalnog razvoja, kojoj 
svim aktivnostima na odredeni nacin doprinosimo. Kao sto je navedeno, kreiranjem 
novog strateskog okvira, cija je finalizacija planirana za I kvartal 2022. godine, 
imacemo adekvatan osnov za definisanje konkretnih aktivnosti i pojekata u narednom 
periodu, pri cemu cemo razmotriti potrebe i mogucnosti osnivanja Fonda za razvoj 
sjevera, a po ugledu na Evropski fond za regionaini razvoj, 6iji je cilj upravo 
ravnomjeran razvoj regiona.

U kontekstu predmetnog fonda, ne treba zanemariti Egalizacioni fond kojim se shodno 
Zakonu o finansiranju lokalne samouprave vrsi finansijsko ujednacavanje finansiranja 
JLS. Konkretno, u 2020. godini, od 15 korisnica Egalizacionog fonda, 12 JLS su iz



sjevernog regiona. Ovo je takode poseban vid podske manje razvijenim lokalnim 
samoupravama.

Znacaj meduresorne saradnje i dijaloga sa akterima na svim nivoima, u kontekstu 
politike regionalnog razvoja, Ministarstvo ekonomskog razvoja prepoznaje i kroz 
inicijativu razmatranja mogucnosti za ponovno uspostavijanje Partnerskog savjeta za 
regionalni razvoj, koji prethodne dvije godine nije imao aktivnosti. Takode, za II kvartal 
tekuce godine u planu je priprema izmjena i dopuna Zakona o regionalnom razvoju, 
kojima bi se unaprijedio model saradnje ucesnika ove, u cilju zajednidkog, 
meduresorno uskladenog i aktivnijeg vodenja politike regionalnog razvoja.

Sve gore navedene aktivnosti koje ce Ministarstvo ekonomskog razvoja preduzeti u 
narednom periodu, predstavijaju korake na putu ka unaprijedenom modelu politike 
regionalnog razvoja, sto je usiov za dugorocan i odrziv razvoj Crne Gore, a Fond za 
razvoj sjevera je jedan od mogucih modeliteta ka ostvarenju tog cilja.

S postovanjem,
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